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Şedinţei ordinare  
din data de 29.01.2019 

 

 
La şedinţa ordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în 

data 21 ianuarie 2019 au fost prezenți 21 consilieri din totalul de 23. Domnul consilier 
Cosmin BURUC a sosit la ședință după supunerea la vot a punctului 16 de pe ordinea 

de zi (din acel moment au fost prezenți 
21 de consilieri).  

Au absentat: dl. Gheorghe 
SĂPLĂCAN și dl. Marin LUPAȘ.  
Şedinţa a început la ora 9,00 şi s-a 
încheiat la ora 9,45. 

Preşedinte de şedinţă a fost 

doamna consilier Roxana TABUIA. 
Au participat: din partea executivului: dl. 

viceprimar Călin Bibarț (pentru primar, 
conform Dispoziției nr. 133/23.01.2019 a 
Primarului Municipiului Arad - art.2), dl. 
viceprimar Bognar Levente, dna Lilioara 
Stepanescu, secretar al Municipiului 
Arad, dna Claudia Macra, administrator 
public, dl. Radu Drăgan, arhitect-șef, dna 
Elena Portaru, director executiv - Direcția 
Tehnică, dl. Ioan Ignat, director executiv 
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al Direcției Patrimoniu, dl. Ștefan Szuchanszki, director adjunct al Direcției Patrimoniu, 
dl Albert Ladislau, director executiv adjunct al Direcției Venituri, dna Ioana Albu, șef 
birou, Biroul Juridic, Contestații, dna Stelica Șerban, consilier juridic - Biroul Juridic, 

Contestații, dl. Adrian Toma, director 
general al Direcției Generale Poliția 
Locală, dna Ralu Cotrău, șef birou Biroul 
Relații Mass-Media, dl. Mihai Mitrofan, 
consilier, Biroul Relații Mass-Media, dl. 
Adrian Barbeș, referent, Cabinet Primar, dl. 
Corneliu Neamţiu, şef Serviciu Societăţi 
Comerciale, dna Solya Emilia, consilier, 
Serviciul Relaţii Externe, Protocol, dna 
Monica Czibrik, șef serviciu, Serviciul 
Administrație Publică Locală, dna Florina 
Ispas, consilier, dna Mirela Sonyi, consilier 

juridic, dna Ana-Maria Ciobotariu, consilier juridic, dl. Emanuel Cotuna, consilier juridic, 
Ionela Domilescu, consilier, dna Doris Micu, consilier, dna Carmen Popa, consilier în 
cadrul aceluiași serviciu.  

Alţi participanţi:  
- reprezentanţi ai agenților 

economici și instituțiilor culturale de sub 
autoritatea Consiliului Local al 
Municipiului Arad: dna Oana Pârvulescu, 
director general al Serviciului Public 
„Direcția de Asistență Socială Arad”, dl. 
Lucian Ioja, inspector de specialitate, 
Centrul Social Cantina Municipală Arad, 
dl. Stelian Nistor, director general al SC 
Târguri, Oboare, Piețe SA.    

- presa: dna. Diana Duțu – 
„Aradon”, Varjasi Kristian – „TV Arad” ș.a.  

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei 
Municipiului Arad, prin afişare pe panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului 
Arad, în data de 23.01.2019 a Dispoziţiei Primarului nr. 110/23.01.2019, prin 
comunicarea tuturor reprezentanţilor mass-media acreditaţi a acestei dispoziţii, 
cuprinzând data, ora, locul şedinţei, ordinea de zi şi documentele înscrise pe ordinea 
de zi. La dosarul prezentei şedinţe sunt arhivate dovezi obiective în acest sens. 

 Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul, precum şi toţi responsabilii 
din executiv, societatea civilă, precum şi reprezentanţii mass-media au primit 
documentele şedinţei, rapoartele comisiilor de specialitate şi amendamentele formulate 
de consilieri. 
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Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în 
ziua de 23.01.2019 a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării 
acesteia, precum şi ordinea de zi. 

Documentele înscrise pe ordinea de zi au fost puse la dispoziţie în data de 
23.01.2019 în format electronic şi 
transmise prin poşta electronică tuturor 
aleşilor locali, funcţionarilor publici 
implicaţi, presei ş.a. 

 
În cadrul ședinței,  am consemnat 

următoarele:  
 
Dl. Bibarț C: -. De Cosmin Buruc, știți 
ceva? Ok. Și știe cineva de domnul 
Lupaș? Că n-a fost nici ieri la comisii. 
Atunci, îl mai așteptăm pe Cosmin.  
Sărut-mâna! Bună dimineața. Începem ședința.  
(n.n. Într-un cadru solemn este intonat Imnul de Stat al României).  

Dl. Bibarț C: - Încă o dată Bună-
dimineața! Așa după cum ați văzut și în 
materialele primite și la comisii, ieri, la 
început avem ședința ordinară aferentă 
lunii ianuarie și pentru că ulterior au mai 
apărut trei proiecte, mi se pare, pentru 
partea socială și pe fonduri europene s-a 
convocat în continuarea ședinței ordinare 
o scurtă ședință extraordinară. Pentru 
ordinea de zi a ședinței ordinare, dacă față 
de prezenta ordinea de zi, pe care o aveți 

fiecare, mai sunt alte propuneri? Nu sunt. Supun la vot următoarea  
 

Ordine de zi:  
 

1. Proiect de hotărâre nr. 6/2019 privind aprobarea Raportului final referitor la 
Monitorizarea şi evaluarea implementării Planului de Mobilitate Urbană Durabilă 
pentru Municipiul Arad, servicii auxiliare de întreţinere şi exploatare a modelului 
de transport, pentru anul 2018 – iniţiativa primarului. 

2. Proiect de hotărâre nr. 953/2018  privind aprobarea documentaţiei de urbanism 
Plan Urbanistic Zonal (PUZ) şi a Regulamentului Local de Urbanism aferent 
(RLU): Construire Zonă servicii - centru de pregătire şi formare profesională, 
municipiul Arad, DJ 709C Arad – Iratoşu, dreapta, km 6+113,CF nr. 337432 – 
Arad, beneficiar: Asociaţia pentru Promovarea Valorilor Naturale şi Culturale ale 
Banatului şi Crişanei ”Excelsior” – iniţiativa primarului. 
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3. Proiect de hotărâre nr. 401/2018 privind atribuirea de denumire de stradă în 
municipiul Arad, cartier Bujac – iniţiativa primarului. 

4. Proiect de hotărâre nr. 377/2018 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local 
al Municipiului Arad nr. 145/2001 privind aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare a bazelor sportive – iniţiativa primarului. 

5. Proiect de hotărâre nr. 960/2018 cu privire la aprobarea raportului de reevaluare 
a bunurilor imobile aparţinând domeniului public şi privat al Statului 
Român/Municipiului Arad – iniţiativa primarului. 

6. Proiect de hotărâre nr. 7/2019 privind trecerea unei parcele de teren din 
domeniul public al Municipiului Arad în domeniul public al Judeţului Arad – 
iniţiativa primarului. 

7. Proiect de hotărâre nr. 9/2019  privind încetarea dreptului de administrare 
instituit în favoarea Direcţiei de Asistenţă Socială Arad asupra imobilului situat 
în Arad, str. Conduraşilor nr. 73, bl. 61/B – iniţiativa primarului. 

8. Proiect de hotărâre nr. 14/2019 privind trecerea din domeniul privat în domeniul 
public al Municipiului Arad, a  unui teren situat în zona Micalaca 300 pentru  
transformarea lui în zonă de agrement şi petrecere a timpului liber – iniţiativa 
primarului. 

9. Proiect de hotărâre nr. 10/2019 privind rectificarea unei suprafeţe de teren 
situate în Municipiul Arad – Zona Calea Radnei nr. 204, înscrise în CF 350162 – 
iniţiativa primarului. 

10. Proiect de hotărâre nr. 11/2019 privind rectificarea unei suprafeţe de teren 
situate în Municipiul Arad – Zona Calea Radnei nr. 194, înscrise în CF 350161 – 
iniţiativa primarului. 

11. Proiect de hotărâre nr. 15/2019 cu privire la repartizarea unei locuinţe construite 
prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe, situate în Municipiul Arad – iniţiativa 
primarului. 

12. Proiect de hotărâre nr. 20/2019 privind transmiterea în folosinţă gratuită către 
Asociaţia Naţională a Surzilor din România – Filiala Arad a spaţiului cu altă 
destinaţie decât aceea de locuinţă situat în Arad, str. Plevnei, nr.2, ap.12 – 
iniţiativa primarului. 

13. Proiect de hotărâre nr. 24/2019 privind neexercitarea dreptului de preemţiune cu 
privire la achiziţionarea imobilului situat în Arad, strada Unirii nr.17 – iniţiativa 
primarului. 

14. Proiect de hotărâre nr. 8/2019 cu privire la  aprobarea organigramei, statului de 
funcţii, a statului de personal al Serviciului public de interes local „Direcţia de 
Asistenţă Socială Arad” de sub autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad 
– iniţiativa primarului. 

15. Proiect de hotărâre nr. 21/2019 privind aprobarea Raportului pentru perioada 
01.07-31.12.2018, referitor la Activitatea Registrului Agricol – iniţiativa 
primarului. 

16. Proiect de hotărâre nr. 29/2019 privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului municipiului Arad în Adunarea Generală a Acţionarilor la 
Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „Sistem Integrat de Gestionare a 
Deşeurilor Judeţul Arad”– iniţiativa primarului. 
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17. Proiect de hotărâre nr. 407/2018 privind aprobarea tarifelor pentru serviciile 
prestate de SC TOP SA Arad – iniţiativa primarului. 

18. Proiect de hotărâre nr. 16/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 
prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa 
primarului. 

19. Proiect de hotărâre nr. 17/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 
prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa 
primarului. 

20. Proiect de hotărâre nr. 18/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 
prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa 
primarului. 

21. Proiect de hotărâre nr. 19/2019 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 815/20.12.2018 privind majorarea cu 200%  a impozitului 
pentru   clădirea situată în Arad, str. Gloriei nr. 23 începând cu data de 
01.01.2019– iniţiativa primarului. 

22. Proiect de hotărâre nr. 22/2019 pentru revocarea şi modificarea unor hotărâri 
sau a unor prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – 
iniţiativa primarului. 

23. Proiect de hotărâre nr. 23/2019 cu privire la admiterea plângerii prealabile 
formulate de către Puta Cristian-Viorel împotriva Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 672/13.12.2018 privind majorarea cu 400% a impozitului 
pentru clădirea situată în Arad, str. Vasile Goldiş nr. 1-3,  începând cu data de 
01.01.2019 – iniţiativa primarului. 

24.  Proiect de hotărâre nr. 28/2019 cu privire la respingerea plângerii prealabile 
formulate de către Asociaţia de Proprietari Vasile Goldiş nr. 1-3 împotriva 
Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Arad nr. 672/13.12.2018 privind 
majorarea cu 400%  a impozitului pentru clădirea situată în Arad, str. Vasile 
Goldiş nr. 1-3 începând cu data de 01.01.2019 – iniţiativa primarului. 

25. Proiect de hotărâre nr. 30/2019 privind atestarea apartenenţei la proprietatea 
privată a Municipiului Arad  şi modificarea categoriei de folosinţă a imobilului 
înscris în CF  nr. 330279 situat în extravilanul Municipiului Arad – iniţiativa 
primarului.  

26. Proiect de hotărâre nr. 954/2018 privind aprobarea unor măsuri pentru 
reglementarea  activităţii de sortare a deşeurilor reciclabile în Staţia de Sortare 
Arad - iniţiativa primarului. 

27. Aprobarea procesului-verbal/stenogramei şedinţei extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Arad din data de 13 decembrie 2018. 

28. Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului 
Local al Municipiului Arad pentru luna ianuarie 2019 şi principalele activităţi 
programate pentru luna februarie 2019.  

29. Notificări diverse, corespondenţă adresată Consiliului Local al Municipiului Arad, 
informări privind deplasarea aleşilor locali  în misiuni oficiale. 

30. Interpelări, întrebări, petiţii, declaraţii politice şi alte probleme supuse atenţiei 
Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți.  
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S-a adoptat Hotărârea nr. 11 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bibarț C: - Mulțumesc frumos. Predau conducerea ședinței doamnei președinte.  
Dna Tabuia R: - Bună-dimineața. 

1 
Proiect de hotărâre nr. 6/2019 privind aprobarea Raportului final referitor la 

Monitorizarea şi evaluarea implementării Planului de Mobilitate Urbană Durabilă 
pentru Municipiul Arad, servicii auxiliare de întreţinere şi exploatare a modelului 

de transport, pentru anul 2018 – iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 12 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

2 
Proiect de hotărâre nr. 953/2018  privind aprobarea documentaţiei de urbanism 

Plan Urbanistic Zonal (PUZ) şi a Regulamentului Local de Urbanism aferent 
(RLU): Construire Zonă servicii - centru de pregătire şi formare profesională, 
municipiul Arad, DJ 709C Arad – Iratoşu, dreapta, km 6+113,CF nr. 337432 – 

Arad, beneficiar: Asociaţia pentru Promovarea Valorilor Naturale şi Culturale ale 
Banatului şi Crişanei ”Excelsior” – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 13 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
3 

Proiect de hotărâre nr. 401/2018 privind atribuirea de denumire de stradă în 
municipiul Arad, cartier Bujac – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 14 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
4 

Proiect de hotărâre nr. 377/2018 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 145/2001 privind aprobarea Regulamentului de organizare 

şi funcţionare a bazelor sportive – iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Aici avem două amendamente. Doamna consilier Laura Andreș, vă 
rog frumos!  
Dna Andreș L: - Articolul 15, alineatul 1 se modifică și va avea următorul conținut: 
„Sun interzise fumatul, consumul și comercializarea semințelor”.  
Dna Tabuia R: - Propun să votăm amendamentul doamnei consilier Laura Andreș.  

Cine este pentru? Unanimitate –20 consilieri prezenți. 
Dna Tabuia R: - Mai avem un amendament, al domnului consilier Sfârâilă.  
Dl. Sfârâilă M: - Da. Mulțumesc. La articolul 11 se introduce un nou alineat, care va 
avea următorul conținut: „Orele la care aceste baze sportive pot fi puse la dispoziția 
cetățenilor, în mod gratuit, se pot modifica în condițiile în care pe aceste baze nu se 
desfășoară activități sportive în mod organizat sau baza nu este închiriată pentru 
evenimente culturale si/sau sportive”.   
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Dna Tabuia R: - Supun la vot amendamentul domnului consilier Sfârâilă. 
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

Dna Tabuia R: - Supun la vot întregul 
proiect. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 
consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 15 a 
Consiliului Local al Municipiului Arad. 

5 
Proiect de hotărâre nr. 960/2018 cu 
privire la aprobarea raportului de 

reevaluare a bunurilor imobile 
aparţinând domeniului public şi privat al 

Statului Român/Municipiului Arad – iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Aici avem un amendament, al domnului viceprimar Levente Bognar. 
Vă rog. 
Dl. Bognar L: - Propun următorul amendament: 
”Se completează Volumul I Capitolul III, Sinteza: 
Concluzii, Administrarea și Evidența Domeniului 
Public din Anexa la proiectul de hotărâre, cu 
următoarele pagini de la 138 la 144, cuprinzând 
lista terenurilor aferente domeniului public al 
Municipiului Arad, conform anexei la prezentul 
amendament”. 
Dna Tabuia R: - Supun la vot amendamentul 
domnului viceprimar Bognar. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri 
prezenți. 

Dna Tabuia R: - Supun la vot proiectul de hotărâre, în ansamblu. 
Cine este pentru ? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 16 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
6 

Proiect de hotărâre nr. 7/2019 privind trecerea unei parcele de teren din domeniul 
public al Municipiului Arad în domeniul public al Judeţului Arad – iniţiativa 

primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 17 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

7 
Proiect de hotărâre nr. 9/2019  privind încetarea dreptului de administrare instituit 

în favoarea Direcţiei de Asistenţă Socială Arad asupra imobilului situat în Arad, 
str. Conduraşilor nr. 73, bl. 61/B – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
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S-a adoptat Hotărârea nr. 18 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
8 

Proiect de hotărâre nr. 14/2019 privind trecerea din domeniul privat în domeniul 
public al Municipiului Arad, a  unui teren situat în zona Micalaca 300 pentru  

transformarea lui în zonă de agrement şi petrecere a timpului liber 
 – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 19 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
 

9 
Proiect de hotărâre nr. 10/2019 privind rectificarea unei suprafeţe de teren situate 
în Municipiul Arad – Zona Calea Radnei nr. 204, înscrise în CF 350162 – iniţiativa 

primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 20 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

10 
Proiect de hotărâre nr. 11/2019 privind rectificarea unei suprafeţe de teren situate 

în Municipiul Arad – Zona Calea Radnei nr. 194, înscrise în CF 350161 
 – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 21 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
11 

Proiect de hotărâre nr. 15/2019 cu privire la repartizarea unei locuinţe construite 
prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe, situate în Municipiul Arad – iniţiativa 

primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru?  
Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 22 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
12 

Proiect de hotărâre nr. 20/2019 privind transmiterea în folosinţă gratuită către 
Asociaţia Naţională a Surzilor din România – Filiala Arad a spaţiului cu altă 
destinaţie decât aceea de locuinţă situat în Arad, str. Plevnei, nr.2, ap.12 – 

iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 23 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

13 
Proiect de hotărâre nr. 24/2019 privind neexercitarea dreptului de preemţiune cu 

privire la achiziţionarea imobilului situat în Arad, strada Unirii nr.17  
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– iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot.  

Cine este pentru? 19 pentru, 1 aținere (dl. Ciupe) 
– 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 24 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
14 

Proiect de hotărâre nr. 8/2019 cu privire la  aprobarea organigramei, statului de 
funcţii, a statului de personal al Serviciului public de interes local  

„Direcţia de Asistenţă Socială Arad” de sub autoritatea  
Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 25 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
15 

Proiect de hotărâre nr. 21/2019 privind aprobarea Raportului pentru perioada 
01.07-31.12.2018, referitor la Activitatea Registrului Agricol  

– iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 20 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 26 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

16 
Proiect de hotărâre nr. 29/2019 privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului municipiului Arad în Adunarea Generală a Acţionarilor la 
Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară  

„Sistem Integrat de Gestionare a Deşeurilor Judeţul Arad”– iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. Da. Domnule consilier Vărcuș, vă rog! 
Dl. Vărcuș B: - Bună-ziua! Vă mulțumesc! Îmi pare rău că domnul primar nu este aici, 
aș fi dorit să îi adresez dânsului câteva întrebări cu privire la modul în care a 
reprezentat municipiul Arad în ADI-SIG Deșeuri. Constatăm numeroase deficiențe în 
funcționarea acestui masterplan și mă întreb dacă interesele legitime și legale ale 
municipiului Arad au fost reprezentate în mod corespunzător în mandatul precedent al 
domnului primar. Din ceea ce observăm pe străzile Aradului, nu știu dacă este chiar 
așa, cetățenii se plâng de situația în care ne aflăm cu gunoiul în Arad. Știm că este un 
proiect mare, un proiect complicat, dar ne-am fi așteptat ca la experiența domnului 
primar în administrație să funcționeze incomparabil mai bine. Constatăm că acest 
proiect se îndreaptă cu pași repezi spre un răsunător eșec și voiam să-l întreb care este 
planul pentru următorul mandat pe care și-l dorește în ADI SIGD. Din păcate, dânsul nu 
a binevoit să ne onoreze cu prezența și ar fi incorect să discut cu colegii dânsului acest 
subiect. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos. Supun la vot întregul proiect. 

Cine este pentru? 19 pentru, 1 consilieri nu a participat la vot (dna Dinga)  
– 20 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 27 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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Dna Tabuia R: - Domnule viceprimar, vă rog 
Dl. Bibarț C: - Doar un scurt răspuns. Îi spun bun-revenit domnului Vărcuș, chiar dacă 
vine tot una din trei, cunoscătorii știu de ce și doar să spun că, într-adevăr, acum se 
confirmă din ceea ce ați spus că trăim în orașe diferite, într-adevăr, noi, în Arad și 
dumneavoastră în București. Probabil, când v-ați referit la străzi este ceea ce ați văzut 
la colegul dumneavoastră primar din Sectorul 5. Mulțumesc.  
(n.n. a sosit la ședință domnul consilier Cosmin Buruc – 21 consilieri prezenți).  

17 
Proiect de hotărâre nr. 407/2018 privind aprobarea tarifelor pentru serviciile 

prestate de SC TOP SA Arad – iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Dna Tabuia R: - Domnule Vărcuș, vă rog frumos!  
Dl. Vărcuș B: - Vă mulțumesc. Am avut și ieri majorarea tarifelor pe care SC TOP SA 
le propune spre aprobare Consiliului Local. Aș dori să întreb de ce nu încercăm înainte 
să facem lucrări de calitate, după aceea să mărim prețurile. Am constatat cu toții că 
Piața Agroalimentară „Mihai Viteazul” sau, mă rog, nu știu dacă este partea 
agroalimentară, în „Mihai Viteazul”, la acoperișul proaspăt construit se constată 
deficiențe majore, plouând în interior. Eu sunt de acord că nu au fost rectificate tarifele 
de foarte mulți ani și probabil că unele dintre ele sunt justificate, dar nu mi se pare 
corect pentru arădeni ca singura noastră modalitate de asigurare a unei funcționări a 
unor instituții din subordine, să fie mărirea tarifelor. Cred că trebuie să vorbim și despre 
un management mai performant și trebuie să vorbim despre o aplecare asupra nevoilor 
pe care le au arădenii. Adică, prin proiectul care ni se pune în față, ni se cere dublarea, 
practic, a tarifului pe care arădenii îl plătesc pentru a intra în Piața Obor. Nu mi se pare 
corect acest lucru, motiv pentru care ne vom abține la acest proiect și solicităm 
organelor care conduc TOP SA să găsească soluții complementare, nu doar mărirea 
tarifelor. Noi știm că acestea din când în când trebuie ajustate, dar se pare că este 
singura modalitate prin care aceste instituții pot funcționa, măriri de tarife, atât la 
transport (C.T.P.) cât și la T.O.P., cât și la alte instituții pe care Primăria le are în 
subordine. Ne-am dori un management mai performant, care, într-adevăr, să conțină și 
anumite ajustări de tarife, dar se poare că este singura metodă de asigurare a 
supraviețuirii. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos. Supun la vot întregul proiect.  

Cine este pentru? 14 voturi pentru,  7 abțineri (dl. Ciupe, dl. Vărcuș, dl. Cheșa,  
dl. Furău, dna Stoenescu, dl. Buruc, dl Filip) – 21 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 28 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bibarț C: - Sunt de acord cu ceea ce spunea domnul consilier Vărcuș. Da, este o 
realitate, în general, aceste societăți au ca singură sursă de venit închirierile, biletele 
de intrare, dar noi, ca oameni, să spun acum, politici și, mai ales, cei care ne reprezintă 
la București, cred că atunci când se iau unele măsuri la nivel național, corect ar fi să le 
transmitem în jos, într-adevăr, corect. Astfel de măsuri de creștere a unor tarife, de 
exemplu, sunt rezultatul a celor „fericite” și mult aplaudate și răspândite, pe facebook, 
măsuri guvernamentale, de exemplu, de creștere a salariului minim pe economie, care 
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are efecte benefice, pe de-o parte, dar întotdeauna se uită să se atenționeze și să se 
spună și de celelalte efecte. Acesta este unul din aceste efecte: prețul biletelor la 
tramvai și la autobuz este unul din aceste efecte creșterea lor, pentru că toți angajații, 
în marea lor majoritate sunt cu salariul minim pe economie, când în doi ani de zile, 
salariul minim crește de la 1100, dublu, la peste 2000, cred că orice discuție de oameni 
cu pixul în mână, care știu ce înseamnă adunarea și scăderea, nu-și are rostul. De 
aceea, asta este o realitate. Este bun, pe de-o parte, o măsură, dar încă nu am văzut 
ceva să fie sută la sută numai foarte bun, mai are și alte efecte. Vă mulțumesc!  
Dl. Vărcuș B: - Domnule viceprimar, mă scuzați, dar dacă Guvernul…. 
Dl. Bibarț C: - V-aș scuza, dacă ați respecta Regulamentul! După mine, nu se mai 
vorbește! 
Dl. Vărcuș B: - Dacă-mi permiteți, dacă nu-mi permiteți, o să spun la punctul următor. 
Acum cred că…. 
Dl. Bibarț C: - Pe subiectul de la punctul următor! Că așa am votat noi Regulamentul. 
Mulțumesc frumos.    
Dna Stepanescu L: - La punctul 16 a fost un consilier care nu a participat la vot: 19 
voturi pentru și doamna Dinga nu a participat la vot. 

18 
Proiect de hotărâre nr. 16/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 

prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad  
– iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Aici avem un amendament al domnului viceprimar Călin Bibarț. Vă 
rog!  
Dl. Bibarț C: - Da. Am înțeles că este, de fapt, o îndreptare, practic, de eroare 
materială din respectivul proiect. „Se propune eliminarea articolului 1, a articolului 2 și 
articolului 3 din Proiectul de hotărâre nr. 16/2019, înscris la punctul 18 al ordinii de zi a 
ședinței publice ordinare din 29.01.2019 privind revocarea unor hotărâri sau a unor 
prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad. Articolele din Proiectul 
de hotărâre nr.16/2019 se vor renumerota în mod corespunzător”. Am înțeles că este 
un dublaj. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Supun la vot amendamentul domnului consilier Călin Bibarț. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 
Dna Tabuia R: - Supun la vot întregul proiect.  

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 29 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

19 
Proiect de hotărâre nr. 17/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 

prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad 
 – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 30 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
20 
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Proiect de hotărâre nr. 18/2019 pentru revocarea unor hotărâri sau a unor 
prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad  

– iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 31 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

21 
Proiect de hotărâre nr. 19/2019 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 815/20.12.2018 privind majorarea cu 200%  a impozitului 

pentru   clădirea situată în Arad, str. Gloriei nr. 23 începând cu data de 01.01.2019 
– iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 20 pentru, 1 abținere (dl. Ciupe) – 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 32 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

22 
Proiect de hotărâre nr. 22/2019 pentru revocarea şi modificarea unor hotărâri sau 

a unor prevederi din hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad  
– iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 33 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
23 

Proiect de hotărâre nr. 23/2019 cu privire la admiterea plângerii prealabile 
formulate de către Puta Cristian-Viorel împotriva Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Arad nr. 672/13.12.2018 privind majorarea cu 400% a impozitului 
pentru clădirea situată în Arad, str. Vasile Goldiş nr. 1-3,  începând cu data de 

01.01.2019 – iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Supun la vot.  

Cine este pentru? 
Dl. Ciupe I: - Da. Punctele 23 și 24, aici, probabil, nu înțeleg eu și o să o rog pe 
doamna Lilioara Stepanescu, pe doamna secretar a Primăriei să-mi explice la unul se 
admite plângerea, respectiv la domnul Puta Cristian Viorel, iar Asociației de Proprietari 
„Vasile Goldiș„ nr. 1-3, aceeași adresă, practic, i se respinge. La unul se admite, la unul 
se respinge. O să vă rog să-mi explicați!  
Dna Stepanescu L: - Plângerea prealabilă pentru care propunem admiterea este cea 
referitoare la un garaj, care nu face obiectul prevederilor legale privind 
supraimpozitarea. Din eroare s-a supraimpozitat și acest apartament, care, de fapt este 
un garaj și era corect să propunem admiterea plângerii atunci când ne dăm seama că 
am greșit. A fost o eroare, au fost 600 de proiecte de hotărâri de genul acesta în 
decembrie și când greșim trebuie să admitem lucrul acesta și să propunem admiterea 
plângerii. Pentru același imobil situația din plângerea prealabilă a doua nu este identică 
celei dintâi și propunem respingerea pentru că plângerea a fost adresată de o 
persoană fără calitate, de Asociația de Proprietari. 
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Dl. Ciupe I: - Da. Ok. Vedeți, de aceea mă abțin eu! O să mai fie multe greșeli aici! Și 
v-am spus și repet - noi votăm în „orb”, de fapt, aici. 
Dna Tabuia R: - Supun la vot întregul proiect 

Cine este pentru? 20 pentru, 1 abținere (dl. Ciupe) – 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 34 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dna Tabuia R: - Domnule viceprimar, vă rog!  
Dl. Bibarț C: - Vedeți, domnule consilier, cel mai bine este să te abții întotdeauna, că 
n-ai nici o răspundere. Dar vă rog să spuneți acest lucru și cetățenilor când le cereți 
votul, poate vor și ei să se abțină. Mulțumesc. Nu trebuie să-mi dați răspuns, pe 
Regulament. Mulțumesc frumos!  
Dl. Ciupe I: - Bine ar fi să se respecte Regulamentul! Dar o să discutăm despre asta la 
sfârșitul ședinței! Că prea o dați cu respectarea Regulamentului!  
Dna Tabuia R: - Domnule Ciupe, vă rog să respectați Regulamentul! 
Dl. Bibarț C: - Am învățat de la șefii dumneavoastră din Parlament, care si taie 
microfoanele. Mulțumesc.  

24 
Proiect de hotărâre nr. 28/2019 cu privire la respingerea plângerii prealabile 
formulate de către Asociaţia de Proprietari Vasile Goldiş nr. 1-3 împotriva 
Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Arad nr. 672/13.12.2018 privind 

majorarea cu 400%  a impozitului pentru clădirea situată în Arad, str. Vasile 
Goldiş nr. 1-3 începând cu data de 01.01.2019 – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 20 pentru, 1 abținere (dl. Ciupe) – 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 35 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

25 
Proiect de hotărâre nr. 30/2019 privind atestarea apartenenţei la proprietatea 
privată a Municipiului Arad  şi modificarea categoriei de folosinţă a imobilului 

înscris în CF  nr. 330279 situat în extravilanul Municipiului Arad 
 – iniţiativa primarului 

Dna Tabuia R: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 36 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
26 

Proiect de hotărâre nr. 954/2018 privind aprobarea unor măsuri pentru 
reglementarea  activităţii de sortare a deşeurilor reciclabile 

 în Staţia de Sortare Arad - iniţiativa primarului 
Dna Tabuia R: - Domnul consilier Vărcuș, vă rog frumos! 
Dl. Vărcuș B: - Observ insistența cu care administrația condusă de Gheorghe Falcă 
pune acest proiect pe ordinea de zi, domnul viceprimar o numea ieri consecvență. Și 
dacă este insistență și dacă este consecvență, este consecvență într-un lucru rău, 
ceea ce nu cred că este de dorit și ar trebui să evităm pe viitor acest lucru. Am avut o 
discuție mai amplă puțin ieri, în comisie, vis-a-vis de acest punct. Am aflat cu toții, dacă 
mai era nevoie, încă o dată, câte nereguli și neclarități sunt la acest ADI-SIGD, am aflat 
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că, de fapt, nu avem încă demarată o procedură de licitație pentru acea stație de 
sortare, că ea se va demara într-un viitor  apropiat, am solicitat o discuție pe această 
temă, dar, după cum am observat cu toții, conducerii Primăriei Arad nu-i plac discuțiile, 
se ascund după regulamente, fac tot ce le stă în putin�ă, dacă ar putea, ar tăia și 
microfoane, din fericire sau din păcate, la noi, nu se prea poate. Am cerut contractul 
pentru acest proiect, nu l-am primit, firma vine și spune una în presă, reprezentanții 
administrației spun alte lucruri în comisii, am solicitat o dezbatere și cum spunea foarte 
frumos doamna Stepanescu, mai devreme, că atunci când greșim trebuie să ne 
asumăm că am greșit și să privim lucrurile, era să spun bărbătește, dar asta trebuia să-i 
adresez domnului Bibarț sau domnului Falcă, absent aici, dar dânșii nu pot să 
privească lucrurile bărbătește în față, să spună: „da, domnule,  am greșit, haideți să 
găsim o soluție împreună, pentru a nu rămâne Aradul îngropat în gunoaie, ei vor să 
meargă dintr-o greșeală în altă greșeală, lucru cu care, evident, nu putem fi de acord. 
Arădenii vor fi penalizaţi, sunt deja, nu vor fi, plătim pentru modul dezastruos în care 
este implementat acest masterplan și nu credem că arădenii trebuie pedepsiți în 
continuare pentru greșelile neasumate ale administrației Falcă, în Arad. Este trist că 
unii dintre cei care ar trebui să îl atenționeze pe domnul primar de depărtarea sa 
constantă și continuă de realitate, fac același lucru – în loc să vină și să spună: „da, 
domnule, avem discuția solicitată și să încercăm să găsim un final, cât de fericit o 
putea fi el, acestei probleme, noi rămânem blocați în această dispută, care nu se va 
putea tranșa doar punând un punct, la infinit, pe ordinea de zi. Motiv pentru care și noi, 
fiind consecvenți și noi zicem că într-un lucru bun, adică acela de a clarifica lucrurile, 
ne vom abține și astăzi la acest punct de pe ordinea de zi. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos. Supun la vot întregul proiect. 
Cine este pentru? 13 pentru, 7 abțineri (dl. Ciupe, dl Vărcuș, dl. Cheșa, dna Stoenescu, 

dl. Buruc, dl. Filip, dl. Furău), 1 consilier nu participă la vot (dna Dinga)  
– 21 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 37 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Tabuia R: - Domnule viceprimar Călin Bibarț, vă rog! 
Dl. Bibarț C: - Mă bucur că am căzut de acord, cel puțin pe o nuanță, respectiv, că 
este consecvență. Nu înțeleg de ce sortarea este un lucru rău, dar asta este afirmația 
dumneavoastră. Referitor la faptul că noi nu dorim o dezbatere, am spus și data 
trecută, am reiterat și reiterez și astăzi, dacă cumva mai este vreun consilier care nu 
știe – ședințele de consiliu sunt publice. La ședințele de consiliu pot participa inclusiv 
cetățeni ai cetății. La ședințele de consiliu, în afară de consilieri și conducerea Primăriei 
și executivul Primăriei, cetățenii se pot înscrie la cuvânt. Prin urmare, ceea ce 
dumneavoastră ați propus, ca să ocoliți „bărbătește”, cum ați spus, un subiect, nu este 
altceva decât o perdea de fum. Este o ședință publică și vor mai fi. Și, într-adevăr, 
datorită acestei consecvențe a dumneavoastră, de a aproba o procedură legală și 
accentuez, ceea ce executivul Primăriei a propus, respectiv acordarea dreptului de 
folosire, de pornire și utilizare a stației de sortare de către Compania Statului Român a 
Primăriei Arad, este o procedură legală și mai mult, deoarece nu noi am făcut legile, ci 
tot guvernanții au făcut legea achizițiilor, care durează foarte, foarte mult, s-a stabilit ca 
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această companie să opereze stația de sortare doar până la terminarea procedurilor 
legale de licitație a concesiunii, dar ”pour les conesseurs”, cum spunea cineva, 
dumneavoastră știți toate astea, inconsecvența sau consecvența vine din altă parte și 
n-are rost să mai lungim subiectul. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos.  

27 
Aprobarea procesului-verbal/stenogramei şedinţei extraordinare 

 a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 13 decembrie 2018 
Dna Tabuia R: - Supun la vot.  

Cine este pentru? Unanimitate - 21 consilieri prezenți. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 38 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dna Tabuia R: - Mulțumesc. 
28 

Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului 
Local al Municipiului Arad pentru luna ianuarie 2019 şi principalele activităţi 

programate pentru luna februarie 2019 
S-a luat la cunoștință.  

29 
Notificări diverse, corespondenţă adresată Consiliului Local al Municipiului Arad, 

informări privind deplasarea aleşilor locali  în misiuni oficiale 
S-a luat la cunoștință.  

30 
Interpelări, întrebări, petiţii, declaraţii politice şi alte probleme supuse atenţiei 

Consiliului Local al Municipiului Arad 
Dna Tabuia R: - A! Domnule Vărcuș, vă rog!  

1. 
Dl. Vărcuș B: - Nu prea ați vrut să mă lăsați să vorbesc astăzi, fie că aveam dreptul, 
fie că, în conformitate cu Regulamentul impus de către domnul primar, poate nu-l 
aveam, constat că domnul Bibarț, domnul viceprimar Bibarț ne invită în ședință să 
discutăm, invită cetățenii în ședință să discutăm, ea fiind, prin lege, una publică. Acum 
vă întreb, domnule viceprimar, ce să vină cetățenii să asculte? Regulamentul, pe care 
ni-l impuneți, că nu avem voie să spunem mai nimic, adică trebuie să ne raportăm la 

timpul alocat, de câteva secunde, câteva 
minute? Credeți că așa se rezolvă 
problemele Aradului,  invocând un 
regulament și prin el băgând pumnul în 
gura celor care vor să rezolve problemele, 
pe care chiar dumneavoastră le-ați creat? 
M-aş mira! Nu confundați o ședință în care 
veniți și vă fofilați, vă ascundeți după 
Regulament pentru a băga pumnul în gura 
opoziției cu o adevărată dezbatere, în care 
părțile au drepturi egale în comunicare. 
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Noi, aici, nu avem drepturi egale în comunicare. Dumneavoastră aveți un drept de 
sânge sau nu știu de ce o fi el, așa, ca să nu mai vorbească nimeni după 
dumneavoastră, în speță instituția primarului și a viceprimarului! Mai constat că v-ați și 
erijat în președinte de ședință, tot luând din relele obiceiuri ale, era să zic stăpânului, 
ale președintelui sau ce o fi el, al PNL Arad, domnul Gheorghe Falcă. Nu este de bun 
augur ceea ce face, să știți! Și știți chiar dumneavoastră bine. Nu înțeleg de ce 
continuați pe acest traseu. Sper că ați luat în mod serios invitația noastră de a organiza 
o dezbatere adevărată. Nu mai ne tot spuneți că venim aici! Că ați constatat cu toții, a 
constatat presa, poate să constate oricine, că aici nu putem avea o dezbatere, aici, noi 
ne spunem un punct de vedere, după care, timpul nostru a expirat și constatăm că nu 
mai avem de ce vorbi, că am fost aici să ascultăm. Încercați să vă aplecați spre nevoile 
reale ale arădenilor și să le oferiți o soluție corectă pentru salubrizarea orașului. Altfel, 
după cum deja oamenii, din păcate, s-au obișnuit, că deja nu mai este o noutate ca 
Aradul să fie îngropat de gunoaie, ghenele să fie doldora de gunoaie, altfel vom 
continua așa.  Și ar fi trist!  

2 
Și, pentru că nu vreau să lungesc foarte mult lucrurile în această direcție, aș dori să 
aduc în atenția Consiliului Local o altă problemă pe care eu o am pe suflet, fiind o 
problemă de suflet pentru mine, aceea a animalelor fără stăpân din municipiul Arad. Și, 
dacă tot am zis lucruri rele de administrație, uitați că a sosit momentul să zic și unul 
bun – am fost ieri la adăpostul de pe strada Bodrogului, unde am constatat o 
îmbunătățire semnificativă a situației de acolo, lucru care nu poate decât să mă 
bucure. Nu știu cine a fost implicat, vreau să-i felicit, indiferent de ce culoare politică 
sunt, până la urmă, nu asta contează, contează dacă reușim să facem lucruri bune 
împreună sau nu. Mi-aș mai dori, în continuare, ceea ce s-a demarat acolo, pentru a 
reuși să rezolvăm această problemă în municipiul Arad, să-i rog pe cei implicați și 
competenți, împreună cu Consiliul Județean, pentru că degeaba rezolvăm doar noi, în 
municipiu și ne vin animale fără stăpân din județ, împreună cu cei de la Consiliul 
Județean și cu Direcția Sanitar Veterinară să organizeze un proces de identificare a 
câinilor cu stăpân din municipiul Arad și a stăpânilor posesori de câini, care nu respectă 
legea. Pentru că am rezolvat o parte a problemei și este foarte bine, sunt foarte 
bucuros pentru acest lucru, dar ne-a mai rămas o parte. Haideți să vedem de ce 
străzile noastre sunt în continuare pline de câini, pentru că se constată că ei nu se 
înmulțesc atât de tare în libertate pe cât sunt abandonați. Haideți să rezolvăm 
împreună și această problemă și vom avea o soluție, ia uitați, de comun acord cu toată 
lumea și benefică pentru cetățenii Aradului. Vă mulțumesc.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos. Domnule consilier Ciupe! 

3. 
Dl. Ciupe I: - Vă mulțumesc. O să am trei probleme de ridicat. Prima problemă se 
referă la ceea ce spunea domnul viceprimar Bibarț și bine zicea, că trebuie să 
respectăm Regulamentul, dar în același timp ar trebui să respectăm și hotărârile 
Consiliului Local. Și o să fac o referire clară la o hotărâre de consiliu local referitoare la 
Cazinoul din Arad. Din 22 de consilieri prezenți, am votat 22. Deci, cum se spune „nota 



Procesul-verbal și stenograma ședinței ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 29.01.2019 17 

 

 
PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ S E C R E T A R 

Roxana TABUIA  Lilioara STEPANESCU 
  

VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 
Monica CZIBRIK 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

bene”, doamna secretar a Primăriei! Deci, am ajuns în situația în care o hotărâre de 
Consiliu Local votată integral de către toți, să nu fie pusă în aplicare. Deci, oare, doar 
Regulamentul trebuie să-l respectăm? Hotărârile Consiliului Local nu trebuie să le 
respectăm? Și să știți că n-o să renunț la această chestiune și o să merg mai departe!  
Aceasta este una.  

4. 
A doua problemă – O problemă legată de RETIM, de angajații RETIM, mai exact. Vin și 
colectează gunoiul cu acea autospecială, autobetonieră și tomberoanele sunt lăsate în 
mijlocul drumului. Deci vreau să vă spun că un vecin, săptămâna trecută, vineri, a venit 
un vecin foarte supărat la mine, mi-a spus că au fost cei de la RETIM și au lăsat 
tomberonul în mijlocul drumului, fiind în curbă casa, a venit un cetățean cu mașina și a 
proiectat, era cât pe ce să-l lovească pe om. A venit foarte nervos, supărat,  la mine, 
să-mi spună, domnule, dă tu un telefon la RETIM, uite ce se întâmplă! Deci vreau să 
ridic problema aici și cei din Primărie, care țin legătura cu RETIM sau poate este și 
vreun reprezentant al RETIM - ului aici, să țină cont de chestiunea asta. Este normal ca 
tomberoanele să fie puse pe trotuar sau măcar în acostament, nu lăsate în mijlocul 
drumului. 

3 
Și a treia chestiune – o problemă foarte gravă pentru municipiul nostru, am citit ieri, în 
presă, bănuiesc că ați citit și dumneavoastră, că avem un focar de pestă porcină 
africană în Arad, mai exact în cartierul Grădiște. Sigur, cei de la DSV trebuie să 
sesizeze, în primul rând, organele abilitate, dar vreau să vă întreb – cei de la Primărie, 
cei din executivul Primăriei ce pot face pentru a preîntâmpina această problemă? Și mă 
refer aici la gospodăriile din Arad, în care încă sunt crescuți porci cu zecile. Sunt 
gospodării în municipiu, aproape în centrul orașului, unde sunt crescuți 20, 30 de porci. 
Deci, eu cred că este o problemă serioasă, domnule viceprimar. Chiar dacă râdeți, ar 
trebui să știți mai bine decât oricine chestiunea aceasta, oarecum, ține de promisiunea 
dumneavoastră, de profesia dumneavoastră și atunci o să vă rog pe dumneavoastră 
să-mi explicați ce ar trebui să facă Primăria să rezolvăm oarecum, să preîntâmpinăm 
această problemă. Da, domnule viceprimar, vă ascult cu maximă atenție.  
Dna Tabuia R: - Mulțumim frumos!  
Dl. Bibarț C. – Cu drag, imediat. Dar sunt obligat să le iau în ordine. Prima dată îi 
răspund domnului Vărcuș că, pe aceste Regulament, care spuneți că este nu știu cum, 
ați vorbit neîntrerupt peste 5 minute și v-ați oprit când ați dorit dumneavoastră. Că așa 
este Regulamentul! Da, prevede că la sfârșitul ședinței sunt luările de cuvânt. Dacă nu 
este Regulament, este altceva. Deci nu are nicio problemă nimeni de a lua cuvântul și 
nici nu i se pune pumnul în gură, așa cum ați spus. Mă bucur că măcar pe subiectul 
„cuțu-cuțu” suntem pe aceeași frecvență. Este un pas mare înainte, este bine. 
Domnului consilier de la ALDE – nu știu, cu betoniera, n-am văzut pe nimeni să adune 
gunoaie, dar, dacă acolo o fi fost cu betoniera, or fi fost alții!  
Dl. Ciupe I: - „Autogunoiera” am spus, nu „autobetoniera„! Îmi pare rău!  
Dl. Bibarț C: - Dacă dăm înregistrarea și este cu „betoniera”,  vă dați demisia? Și dacă 
nu, mi-o dau eu! 
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Dl. Ciupe I: - De unde ați auzit chestia asta cu „demisia”?  
Dl. Bibarț C: - Păi, vă întreb bărbătește! Că așa, după două minute, să nu mai 
recunoaștem ce am spus! Haideți, că punem acum înregistrarea, de față cu toți! 
Spuneți da sau nu! Haideți, îmi dați înregistrarea cu betoniera?  
Până atunci, eu continui subiectul pe pesta porcină, care, într-adevăr, este un subiect 
serios. Bănuiesc că faceți referire la situația în care Primăria, nu doar în cazul pestei 
porcine, ci de-a lungul timpului, ar trebui să monitorizeze creșterea animalelor în oraș, 
în gospodării, pentru că nu este normal ca într-un oraș civilizat, și se întâmplă mai ales 
în cartierele în care odată au fost localități de sine stătătoare, cum este Micălaca, cum 
este Grădiște, unii concetățeni de-ai noștri să crească animale, noi avem o problemă 
de legislație. În afară de Direcția de Sănătate Publică, care poate interveni cu amendă, 
noi nu avem pârghii legale, nu ne-a dat legea! A doua problemă care este – nu poți 
intra pe proprietatea cuiva, decât cu acordul lui sau cu mandat de la procurori și nu 
pentru noi. Prin urmare, deși suntem conștienți de această problemă, nu avem cum să 
acționăm și nu vorbim numai de peste porcină, sunt  situațiile cele de disconfort, are 
trei porci și miroase la vecinul, care ș.a.m.d. și le știm. Tot ce au venit sesizări la noi am 
încercat și uneori am reușit, împreună cu Direcția de Sănătate Publică, să mergem la 
ușa omului, să…, nu are rost să vă spun pe aici ce situații hilare, în care unul fugea cu 
parul din gard după ai noștri și după vecinul care a reclamat ș.a.m.d. În prima fază par 
simple și ușoare, că la fel am zis și eu, până ajungi la astfel de..., nivelul discuțiilor 
acolo, sper că vă dați seama cam care este. În ceea ce privește subiectul privind pesta 
porcină, el este și pe ordinea de zi a Comisiei pentru Combaterea epizootiilor, ca să nu 
mă mușc de limbă și, până la urmă, aici, deciziile sunt la veterinari Eu sper să se 
reglementeze situația. Mulțumesc frumos. Dacă nu mai sunt întrebări, trecem la 
ședința extraordinară, dar pentru a respecta Regulamentul, din nou,  Imnul de Stat.  
Cu aceasta, �edin�a s-a încheiat. 
(n.n. ședința s-a încheiat la ora 9,45). 
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